
SESSIÓ DE CONSTITUCIÓ DE L'AJUNTAMENT I ELECCIÓ DE BATLE- PRESIDENT DE DIA 13 DE 

JUNY DE 2015 

 

Lloc de la sessió:   Sala d’Actes de la Casa Consistorial 
Caràcter de la sessió:   Extraordinària 
Data:    13 de juny de 2015 
Hora de començament: 11:00 hores 
Hora d’acabament:  11:20 hores 
Presents:     

Montserrat Rosselló Nicolau (President, Partit per al Poble) 
Catalina Galmés Rosselló (Partit per al Poble) 
Gregorio Bauzà Sastre (Partit per al Poble) 
Francisca Bauzà Garí (Partit per al Poble) 
Jaime Català Rosselló (Partit per al Poble) 
Ramiro Amurrió Fernández (Partit per al Poble) 
Jaume Català Sansó (Més per Vilafranca) 
Magdalena Sastre Mascaró (Més per Vilafranca) 
Serehïm Mateu Salord Comes (Més per Vilafranca) 
Maria de Lluc Bauzà Amengual (Independents Vilafranca- Esquerra-Acord municipal) 
Josep Sansó Rosselló (Independents Vilafranca-Esquerra-Acord municipal) 

 
    

Excusa la seva assistència:  
 
Secretari interventor:    Magdalena Sastre Nicolau 
 
Hi ha quòrum legal. 
 
ORDRE DEL DIA: 
 

1. Constitució de la mesa d’edat. 
2. Comprovació de les credencials. 
3. Jurament o promesa dels regidors electes i declaració de constitució de la nova 

Corporació. 
4. Elecció i proclamació del Batle. 
5. Presa de possessió del Batle. 

 
 
 

1. CONSTITUCIÓ DE LA MESA D'EDAT 
 
Inicia la sessió la secretària per explicar com s'ha de constituir la Mesa d'Edat. Així, diu que: ”Segons 
disposa l'article 195.2 de la Llei orgànica de règim electoral general (LOREG) i l'article 37 del Reial 
Decret 2568/1986 de 28 de novembre del Reglament d'organització, funcionament i règim jurídic de 
les entitats locals (ROF): "la Mesa d'Edat la formen els regidors de major i de menor edat presents a 
l'acte i de la qual serà secretari la de la Corporació. El de major edat actua de president i el de menor 
edat de vocal. Els regidors de major i de menor edat són, respectivament la Sra. MARIA DE LLUC 
BAUZA AMENGUAL i la Sra. FRANCISCA BAUZA  GARI” 



 
A la vista de la intervenció de la Secretària, els dos regidors indicats passen a ocupar el lloc destinat a 
la Mesa d'edat, que és constituïda, per tant, per la Sra. Maria de Lluc Bauzà Amengual, qui actua en 
qualitat de presidenta, i de la Sra. Francisca Bauzà Gari, qui actua en qualitat de vocal. 

 
2. COMPROVACIÓ DE LES CREDENCIALS 

 
Seguidament, intervé la Sra. Maria de Lluc Bauzà Amengual, Presidenta de la Mesa d'edat i demana a 
la secretària que procedeixi a la lectura de les disposicions legals aplicables a la constitució del nou 
Ajuntament. 
 
La Secretària procedeix a la lectura de l'article 195 LOREG i de l'Acta de proclamació de candidats 
tramesa per la Junta Electoral de Zona. Textualment diu: 
 

"L'article 195 LOREG disposa: 
1. Les corporacions municipals es constitueixen en sessió pública el vintè dia posterior a la 

realització de les eleccions, llevat que s'hagués presentat recurs contenciós electoral contra 
la proclamació dels regidors electes; si és així, es constitueixen el quarantè dia posterior a 
les eleccions. 

2. Amb aquesta finalitat, es constitueix la Mesa d'edat, integrada pels elegits de major i de 
menor edat presents a l'acte; n'és secretari el de la corporació. 

3. La Mesa comprova les credencials presentades o acreditacions de la personalitat dels 
electes d'acord amb les certificacions que la Junta Electoral de Zona hagi tramès a 
l'Ajuntament. 

4. Realitzada l'operació anterior, la Mesa declararà constituïda la corporació si concorre la 
majoria absoluta dels regidors electes. En cas contrari, es farà una sessió dos dies després 
i serà constituïda la corporació sigui quin sigui el nombre de regidors presents." 

 
Per altra banda, l'Acta de proclamació de candidats tramesa per la Junta Electoral de Zona i d'acord 
amb els resultats obtinguts  per cada una de les candidatures a les eleccions locals, proclama electes 
els candidats següents: 

 
Sr. MONTSERRAT ROSSELLÓ NICOLAU (PXP) 
Sra. CATALINA GALMÉS ROSSELLÓ (PXP) 
Sr. GREGORIO BAUZA SASTRE (PXP) 
Sra. FRANCISCA BAUZA GARI (PXP) 
Sr. JAUME CATALA ROSSELLÓ (PXP) 
Sr. RAMIRO AMURRIO GONZALEZ (PXP) 
Sra. MARIA DE LLUC BAUZÀ AMENGUAL (IxVi-Esquerra-AM) 
Sr. JOSEP SANSÓ ROSSELLÓ (IxVi-Esquerra-AM) 
Sr. JAUME CATALÀ SANSÓ (MÉS) 
Sra. MAGDALENA SASTRE MASCARÓ (MÉS) 
Sra. SEREHÏM MATEU SALORD COMES (MÉS) 

 
Acte seguit, la Mesa comprova les credencials presentades i les dona per bones i, atès que hi concorren 
la majoria absoluta dels regidors electes, declara constituïda la Corporació.  
 
La Secretaria informa que tots els regidors electes han presentat les declaracions d’interessos 
requerides per l’article 75.7 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local. Per 
tant, tots els regidors electes han complit els requisits previs necessaris per poder prendre possessió 



dels seus càrrecs i es pot procedir a la constitució de la Corporació. 
 

3. JURAMENT O PROMESA DELS REGIDORS I DECLARACIÓ DE CONSTITUCIÓ DE LA 
NOVA CORPORACIÓ 

 
Novament intervé la Secretaria per explicar que es cridaran un per un els regidors electes, inclosos els 
regidors integrants de la Mesa. Els regidors prendran possessió del càrrec davant la Mesa d’Edat i 
segons la fórmula legal. 
 
Tot seguit, la Secretaria llegeix en veu alta la següent fórmula: 
 
Jurar o prometeu per la vostra consciència i honor de complir fidelment les obligacions del càrrec de 
regidor de l'Ajuntament de Vilafranca de Bonany, amb lleialtat al Rei, i de guardar i fer guardar la 
Constitució com a norma fonamental de l'Estat? 
 
Les respostes dels regidors han estat les següents: 
 
Sr. MONTSERRAT ROSSELLÓ NICOLAU (PXP): “Sí, ho jur.” 
Sra. CATALINA GALMÉS ROSSELLÓ (PXP): “Sí, ho jur.” 
Sr. GREGORIO BAUZA SASTRE (PXP): “Sí, ho jur.” 
Sra. FRANCISCA BAUZA GARI (PXP): “Sí, ho jur.” 
Sr. JAUME CATALA ROSSELLÓ (PXP): “Sí, ho jur.” 
Sr. RAMIRO AMURRIO GONZALEZ (PXP): “Sí, juro.” 
Sra. MARIA DE LLUC BAUZÀ AMENGUAL (IxVi-Esquerra-AM) “Sí, ho promet per imperatiu legal”. 
Sr. JOSEP SANSÓ ROSSELLÓ (IxVi-Esquerra-AM) “Sí, ho promet per imperatiu legal”. 
Sr. JAUME CATALÀ SANSÓ (MÉS) “Sí, ho promet per imperatiu legal”. 
Sra. MAGDALENA SASTRE MASCARÓ (MÉS) “Sí, ho promet per imperatiu legal”. 
Sra. SEREHÏM MATEU SALORD COMES (MÉS) “Sí, ho promet per imperatiu legal”. 
 
Una vegada que tots els regidors electes han pres possessió del càrrec, el Sr. President declara 
constituïda la Corporació i insta a la Secretària perquè procedeixi a llegir el següent punt de l'ordre del 
dia. 
 

4. ELECCIÓ I PROCLAMACIÓ DE BATLE  
 

El Sr. President demana a la Secretària que procedeixi a la lectura de les normes reguladores de 
l'elecció de Batle.  
 
Així, la Secretària llegeix les esmentades normes contingudes en l'article 196 LOREG, que diu: 
 
"En la mateixa sessió de constitució de la corporació es procedeix a l'elecció de batle, d'acord amb el 
procediment següent: 
a) Poden ser candidats tots els regidors que encapçalin les seves corresponents llistes. 
b) Si algun d'ells obté la majoria absoluta dels vots dels regidors, és proclamat electe. 
c) Si cap d'ells no obté la dita majoria, és proclamat batle el regidor que encapçali la llista que hagi 

obtingut major nombre  de vots populars en el corresponent municipi. En cas d'empat, es resoldrà 
per sorteig." 

 
Acte seguit demana als caps de llista dels diversos partits polítics si es presenten com a candidats a la 
Batlia. 



 
Són candidats: 
 

- El sr. Montserrat Rosselló Nicolau per part del Partit per al Poble, que contesta: sí. 
- El sr. Jaume Català Sansó per part de Més per Vilafranca que contesta: sí. 
- La sra. Maria de Lluc Bauzà Amengual per part d’Independents per Vilafranca- Esquerra 

Republicana- Acord municipal que contesta: sí 
 
La Secretaria proposa procedir a la votació a ma alçada, (cosa que accepten per assentiment els 
regidors.) 
 
Es procedeix a la votació de les candidatures amb el següent resultat: 
 
• Vots a favor del sr. Montserrat Rosselló Nicolau: sis 
• Vots a favor del sr. Jaume Catalá Sansó: tres 
• Vot a favor de la sra. Maria de Lluc Bauzà Amengual: dos 
 

5. JURAMENT O PROMESA DEL CÀRREC DE BATLE I PRESSA DE POSESSIÓ 
 
A continuació, el batle electe pren possessió del seu càrrec davant l'Ajuntament en Ple utilitzant la 
fórmula legal: 
 
Jo, Montserrat Rosselló Nicolau,  jur per la meva consciència i pel meu honor de complir fidelment les 
obligacions del càrrec de Batle de l'Ajuntament de Vilafranca de Bonany amb lleialtat al Rei, i de 
guardar i fer guardar la Constitució com a norma fonamental de l'Estat. 
 
Acte seguit, la sra. Presidenta se dirigeix al nou Batle amb les següents paraules: 
 

“ Jo, com a Presidenta de la Mesa d’Edat, li entrego aquesta vara d’Alcalde. Aquest símbol 
deriva del bastó de comandament, usat com a insígnia d’autoritat. També és atribut de dignitat judicial. 

Amb aquest nomenament, vostè passarà a presidir la Corporació local. Esper que aquesta 
vara li imprimeixi la responsabilitat i dignitat per exercir la vostra funció, aquests propers 4 anys. 

Li desitjo els millors propòsits!!!” 
 
Pren la paraula el nou Batle per donar les gracies a tots els que l’han ajudar a arribar a la batlia, 
especialment a les trenta persones que el varen recolzar en la formació del nou grup. Dona 
l’enhorabona als nous regidors i els desitja lo millor. Manifesta que miraran de cumplir el programa que 
varen presentar a les eleccions i, dirigint-se al poble en general, els diu que tenen un amic dins 
l’ajuntament i que si necessiten qualque cosa, miraran de donar-los-ho. 
 
Una vegada duta a terme la presa de possessió del càrrec, la Sra. Presidenta declara dissolta la Mesa 
d'Edat i passa a presidir la sessió el Batle. 
 
El Batle dóna la paraula als altres candidats els quals manifesten: 
 
La sra. Maria de Lluc Bauzà Amengual, en nom del grup polític “Independents per Vilafranca- 
Esquerra republicana- Acord municipal”:  
 
“És un acte d’honestedat ser avui aquí. Vull agrair als regidors que han cessat la tasca realitzada i als 
nous la seva presència, perquè crec que tots mos presentam per fer feina pel poble. Esper que mos 



guií l’ètica política, tant a noltros com als altres partits, durant aquesta legislatura que comença avui.” 
 
El sr. Jaume Català Sansó, en nom del grup polític “Més per Vilafranca”: 
 
“ En primer lloc des d’aquest nou grup municipal de Més per Vilafranca vos volem donar les gràcies a 
totes les persones que avui heu vengut a la Sala per fer-nos costat en aquest acte de presa de 
possessió com a regidores i regidors. 
Particularment volem felicitar al Partit per el poble pel seu resultat electoral, també a les persones que 
conformen l’altra grup municipal Independents per Vilafranca-Esquerra, mostrar el nostre suport a la 
candidatura del PI que no va poder obtenir representació a l’Ajuntament i el nostre agraïment a totes 
les persones que varen formar part de les candidatures municipals i animar-los a què mantinguin viu el 
seu compromís amb els seus partits perquè aquesta també és un manera molt sana de participar de la 
vida social del poble. 
Permeteu-me també tenir un petit record per n’Antònia “Gustina” que ahir ens va deixar, una persona 
interessada en la vida social i política del poble, que va formar part de diferents associacions i que 
sempre que podia assistia a molts dels actes que organitzaven les diferents associacions culturals, els 
partits polítics, l’Ajuntament i que durant aquesta darrera campanya ens va ajudar a preparar dos dels 
actes que varem realitzar. 
Necessitam un poble en el què la presència de la dona en les activitats socials, culturals, esportives i 
també en la nostra primera institució, que és l’Ajuntament, sigui cada vegada major. Les famílies, els 
grups d’amics, els hi hem de facilitar al màxim la seva participació en la política perquè és del tot 
necessària. Per això també el nostre reconeixement a les quatre regidores que avui prenen possessió 
i a les que ho han deixat de ser. 
Volem destacar que a poc a poc es va aconseguint que el ple municipal s’assembli cada vegada més 
al que és el nostre poble; un poble divers, format per gent que viu aquí des de sempre, gent que se’n 
ha anat i ha tornat i gent que mai no havia estat aquí i que ha vengut per quedar-hi per sempre. 
Avui prenen possessió del seu càrrec en Ramiro Amurrio i en Sere Salord. Cap dels dos ha nascut 
aquí, ni s’hi han casat, simplement un dia varen creure que aquest era un bon lloc per quedar-hi a 
viure i després d’uns anys de convivència amb tots nosaltres han decidit fer un pas més: han format 
part d’una candidatura municipal per comprometre’s durant els propers quatre anys en millorar la vida 
diària de totes les vilafranqueres i vilafranquers. 
I això que pot semblar una cosa banal per nosaltres significa molt, perquè un dels grans reptes que 
tenim i que tendrem en el futur és de la integració social i l’acceptació de la diversitat cultural, 
lingüística, racial o religiosa de totes les persones que viuen al poble. Si no ens ho agafam 
seriosament des del primer dia ens podem trobar en situacions poc desitjables. 
En segon lloc volem encoratjar el nou equip de govern i desitjar-vos molts d’encerts en aquelles 
decisions que prengueu. També vos demanam que tenguin en compte les propostes i opinions dels 
grups de l’oposició. Sabeu que gaudireu d’una majoria de regidors durant tota la legislatura, com ha 
passat en la que just ara hem acabat, però per nosaltres amb una gran diferència. 
La passada legislatura els sis regidors i regidores representàveu a 883 persones, en aquesta 
legislatura en representareu 774, exactament les mateixes persones que representam els dos grups 
que estarem a l’oposició. 
 Des de Més per Vilafranca vos oferim la nostra col•laboració per cercar el màxim consens en aquells 
temes que per nosaltres haurien de marcar la legislatura: 
a. Modificació de NNSS. 
b. Renovació de la concessió de la gestió de l’aigua i el clavegueram. 
c. Rebaixa dels imposts a les persones amb rendes més baixes, discapacitats i famílies nombroses. 
d. Pla de mobilitat. 
e. Obres d’infraestructura de la legislatura. 
 



Volem acabar fent una proposta perquè el nou equip de govern començi a treballar a partir d’aquest 
proper dilluns. L’any 2020 celebrarem els 400 anys de la formació del nostre poble. És una bona data 
perquè ens marquem objectius. Quin model de poble volem? Quins serveis volem oferir?Quines 
infraestructures ens fan falta? De quines coses podem prescindir? Teniu una eina que s’ha deixat 
d’emprar aquests darrers quatre anys, que és l’Agenda Local 21, que permet als veïnats conèixer, 
proposar, discutir i elegir totes propostes que s’hi plantegin, que fomenta la participació del poble. 
Treis-li la pols, deixau que la gent l’empri i segur que en treurem un poble millor. 
Gràcies” 
 
I, sense cap altre assumpte que tractar, el batle aixeca la sessió, de la qual com a secretària estenc 
aquesta acta. 
 
La Secretaria- Interventora actal.                                                El Batle 
 
 
 
 
Magdalena Sastre Nicolau                                   Montserrat Rosselló Nicolau 
 


